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Pauli Rafn var egentlig ansat 
som embedsmand i en mindre 
jysk kommune. Det var der, 
han begyndte at undre sig over 
en linje på den årlige ejendoms-
skattebillet. Nemlig den linje, 
der giver et fradrag for forbed-
ringer. Man får fradraget, fordi 
der er lavet forbedringer af om-
rådet i forbindelse med en ud-
stykning. Han gav sig til at reg-
ne efter, og kom frem til, at den 
post typisk var beregnet forkert. 
Undersøgelsen blev udvidet til 
andre kommuner, og resultatet 
var nogenlunde det samme. 
Borgerne blev typisk snydt med 
et for lavt fradrag. Pauli Rafn 
klagede – og vandt! 
 
I dag har Pauli Rafn startet sit 
eget firma, Rafn & Søn,  med 
speciale i beregning af korrekt 
ejendomsskat. I den forbindelse 
har han taget kontakt til vores 
grundejerforening: Efter at ha-
ve besigtiget området mener 
han, at også vores fradrag er sat 
for lavt og tilbyder at gøre en 
indsats for at få fradraget hæ-
vet. Det vil ske ud fra en ”no 

cure, no pay” ordning. Det vil 
altså sige, at han kun får beta-
ling for sin indsats, såfremt vi 
får hævet vores fradrag. Hans 
betaling er alene første års be-
sparelse, mens vi så kan nyde 
godt af besparelsen de næste 
mange år. Der er således ikke 
nogen økonomisk risiko for-
bundet med projektet. Til gen-
gæld ønsker Rafn & Søn, at he-
le foreningen – i vores tilfælde 
70 husstande – deltager. Dette 
for at han kan få økonomi i det 
arbejde, han skal lave.  
 
Bestyrelsen har holdt et møde 
med Pauli Rafn, som gjorde et 
positivt indtryk. Han virker se-
riøs, og hans materiale er over-
bevisende. Det er derfor besty-
relsens indstilling, at vi bør gø-
re forsøget. Vi vil derfor arran-
gere et grundejermøde den 13. 
januar, hvor der bliver lejlighed 
for alle til at møde Pauli Rafn. 
Lige efter nytår vil bestyrelsen 
sørge for, at der bliver omdelt 
en egentlig invitation til mødet 
sammen med uddybende mate-
riale. Herunder den kontrakt, 

Pauli Rafn gerne vil indgå med 
hver enkelt grundejer. Vi vil 
kraftigt opfordre til, at man mø-
der op, idet hele projektet står 
og falder med en meget høj til-
slutning fra grundejerne. Så re-
server d. 13. Januar nu! 
 
Pauli Rafn forklarer, at det som 
udgangspunkt er vigtigt at skel-
ne mellem ejendomsværdiskat-
ten og ejendomsskatten. Ejen-
domsværdiskatten udgør 1% af 
den samlede ejendomsværdi, 
og bliver opkrævet via den al-
mindelige skat. Ejendomsvær-
diskatten står på forskudsopgø-
relsen. 
Ejendomsskatten beregnes af 
grundværdien, der i vores om-
råde er på 34 promille (24 pro-
mille til Vejle kommune og 10 
promille til Vejle Amt) og bli-
ver opkrævet til betaling på to 
girokort eller via PBS to gange 
om året. Det er på den samme 
regning, renovationen bliver 
betalt. 
Den skat, Pauli Rafn arbejder 
med er ejendomsskatten på de 
34 promille.  

Vi betaler muligvis for meget i ejendomsskat! 

 
Som de sidste år er der et sand-
depot øverst på Sofienbjergvej.  
Sandet er beregnet til venlig 
selvbetjening på de enkelte bo-
ligveje ved glat føre.  
 

Der er ikke tilsat salt i dette 
sand (i modsætning til sandet 
placeret i de gule kasser på So-
fienbjergvej). 
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Med tak for god opbakning øn-
sker bestyrelsen for grundejer-
foreningen Brombærhaven/
Hindbærhaven alle en glædelig 
jul og et godt nytår.  



I lighed med sidste år er det 
Bredballe Have- og Anlægs-
service, der vil stå for eventu-
el snerydning.  
           Der er aftalt en fleksi-
bel tilkaldeordning, hvor sne-
rydderen kommer, når det 
passer ind i ruten. Der er altså 
ingen garanti for en nyryddet 

vej før kl. 8 om morgenen. 
En sådan ordning er for sim-
pelthen for dyr at indgå. Des-
uden er Sofienbjergvej en 
kommunal vej, som er klassi-
ficeret i sidste rydningsgrup-
pe. Altså efter at vejene, som 
bybusserne kører på, er ryd-
det. 

           I praksis vil det være 
en konkret vurderingssag, 
hvornår snerydderen bliver 
bedt om at komme.  
 
Det er Morten Pedersen fra 
bestyrelsen, der er kontakt-
mand til snerydderen 

Snerydning 

Vi minder om, at alle vores vej-
træer fortsat er omfattet af gro-
garanti fra Kubens leverandør. 
Men for at indløse garantien er 
det vigtigt, at træerne bliver 
stående. Også selvom de måtte 
se lidt triste ud. I stedet er det 
en god ide at gøre bestyrelsen 
opmærksom på døde træer. Be-
styrelsen samler så op i forhold 
til Kuben. 

Kuben har dog gjort opmærk-
som på, at garantien ikke dæk-
ker, hvis træet går ud som følge 
af dårlig vedligeholdelse. Her-
under hvis det bliver kvalt af 
højt græs. Derfor blev der på 
sidste arbejdsdag organiseret en 
lugning rundt om alle vejtræer i 
området. 
Samtidig er der placeret et flis-
depot øverst på Sofienbjergvej. 

Dette depot er et tilbud til de 
enkelte grundejere. Da vi har 
konstateret, at en del grundejere 
foretrækker selv at luge områ-
det rundt om træerne, er flisen 
beregnet til høflig selvbetje-
ning. Det er altså op til nærme-
ste nabo enten at holde jorden 
omkring træet luget, eller at ud-
lægge flis. 

Vejtræer 

Formand        
Michael Jul-Nørup Pedersen 
Brombærhaven 34     
Tlf. 75 81 46 44         
e-mail: noerup@post5.tele.dk 
 
Kasserer 
Finn Conradsen 
Hindbærhaven 4 
Tlf. 75 71 25 35 
e-mail: conrad@cool.dk 
 
Sekretær 
Finn Christensen 
Hindbærhaven 68 
Tlf. 76 8168 08 

 
Leo Kim Andersen 
Brombærhaven 36 
Tlf. 75 71 22 21 
e-mail: leo@fjcentret.dk 
 
Kontakt for pasning af grønne 
arealer 
Morten Pedersen 
Brombærhaven 46 
Tlf. 75 71 20 64 
e-mail: mpv@codan.dk 
 
 
 
 

1. suppleant  
Johnny Andersen 
Hindbærhaven 82 
Tlf. 76 65 40 50 
ja.a@mail1.stofanet.dk 
 
2. suppleant   
Henriette D. Mikkelsen 
Hindbærhaven 70 
Tlf. 75 71 11 81 
henriette.d.mikkelsen@pfizer.com 
 
Nyhedsbrevet udgives 3-4 gange 
årligt af bestyrelsen med forman-
den som ansv.red. 
Indlæg modtages gerne. 

Bestyrelsen for Grundejerforeningen Brombærhaven/Hindbærhaven.  

Kontingentopkrævning i januar 
 
På generalforsamlingen d. 8. april i år blev vedtægterne ændret, således at kontingentet for 2004 
opkræves allerede i januar. Da kontingentet for 2003 først blev opkrævet efter generalforsamlin-
gen, vil de to betalinger denne ene gang ligge forholdsvist tæt på hinanden. 



I foråret 2001 lagde bestyrelsen en 
plan for anvendelse af de tre fæl-
lesarealer i området. Første etape 
blev gennemført på den fælles ar-
bejdsdag før Sankt Hans-aften, 
hvor legetårnet og sandkassen på 
Brombærhaven blev etableret. 
           Senere er der af en flok be-
boere etableret en pæleafgræns-
ning, som udgør en pæn afslutning 
af området med sand. 
           Der blev opsat fodboldmål 
på det nordligste areal på Hind-
bærhaven, som er det fladeste are-
al, vi har til rådighed. Samme sted 
forsøgte vi at anlægge en petanque 
bane, desværre med lidt begrænset 
succes. Det sand, vi fik leveret, har 

nemlig vist sig at være for blødt til 
formålet: Kuglerne dør simpelthen 
i sandet. Vi skal derfor have fundet 
et bedre underlag. 
           Senere på året fik vi med 
hjælp fra en gravko lavet plads til 
et gyngestativ på hindbærhaven, 
som blev sat op i efteråret. De sto-
re regnmasser, der faldt i efteråret 
gjorde imidlertid sandet omkring 
gyngestativet ufarbart, og vi har 
måttet afvente en dræning af det 
område, før gyngerne kan komme 
på plads. 
           Der er bestilt bænke og bor-
de til fællesarealerne, som bliver 
stillet op til foråret. Samtidig er 
der bestilt et legehus på Teknisk 

Skole, som skal placeres på Hind-
bærhaven ved bålpladsen. 
           Næste etape omfatter det 
sydlige fællesareal på Hindbærha-
ven, som gerne skulle etableres på 
en fælles arbejdsdag til maj.  
           Bestyrelsen er imidlertid 
meget åben for praktisk hjælp. Er 
der en kreds af naboer, som selv 
vil tage initiativ til at etablere nog-
le legeredskaber, vil det være helt 
fint. Men husk venligst en forlods 
præsentation for og godkendelse 
hos bestyrelsen. Materialudgifter 
vil indenfor rimelighedens grænser 
blive refunderet af grundejerfore-
ningens kasse. 

Legepladser og fællesarealer 

 

Formand       
Michael Jul-Nørup Peder-
senBrombærhaven 34 
Tlf. 75 81 46 44         
e-mail: noerup@post5.
tele.dk 
 
Kasserer 
Leo Kim Andersen 
Brombærhaven 36 
Tlf. 75 71 22 21 
e-mail: leo@fjcentret.dk 
 
 

Sekretær 
Finn Conradsen 
Hindbærhaven 4 
Tlf. 75 71 25 35 
e-mail: finn.
conradsen@lec.dk 
 
Kontakt for pasning af 
grønne arealer 
Morten Pedersen 
Brombærhaven 46 
Tlf. 75 71 20 64 
e-mail: mpv@codan.dk 
 

Flemming Arens Pedersen 
Hindbærhaven 6        
e-mail: fp@amu-
trekanten.dk 
 
1. suppleant   
Anja Hansen   
Hindbærhaven 34 
Tlf. 76 41 06 91 
e-mail: anja_hansen77 
@hotmail.com 
 
 
 

2. suppleant   
Finn Christensen 
Hindbærhaven 68 
Suppleanter deltager i be-
styrelsesarbejdet 
 
Nyhedsbrevet udgives 3-4 
gange årligt af bestyrelsen 
med formanden som ansv.
red. 
 
Indlæg modtages gerne. 

Bestyrelsen for Grundejerforeningen Brombærhaven/Hindbærhaven.  
Valgt på generalforsamlingen den 30/4-2001 



Postkassesagen 
Når postkassen skal sættes op, vir-
ker det umiddelbart smart at sætte 
den sidelæns, så man kan nå den 
fra indkørslen.  
     Men pas på. Postvæsenets regu-
lativer siger nemlig, at post-kassen 
skal stå i skel og som hovedregel 
parallelt med vejen. Kun i særlige 
tilfælde må den stå med siden til. 
     Flere grundejere har i den sene-
ste tid vendt deres postkasser. År-
sagen? Postvæsenet meddelte, at 
ellers ville der ikke blive bragt 
post ud til de forkert opstillede 
postkasser. 
     Og det er træls, hvis postkassen 
er støbt fast. 
     Posthuset har en folder med de 
autoriserede opsætningsregler for 
postkasser i nye villaområder. 
 
Nøgle til hovedvandlås 
Det er rigtig træls, hvis et vandrør 
springer. Især når det sker før ho-
vedhanen i installationsskabet. Og 
uheld af denne type har det med at 
ske på tidspunkter, hvor det er 
umuligt at få fat på en VVS mand. 
     Bestyrelsen har derfor indkøbt 
en nøgle til hovedhanen i vejen, så 
grundejerne selv kan lukke for 
vandet, og dermed mindske ska-
den.  

     Hovedhanerne gemmer sig un-
der de blå hætter, der dukker op 
efterhånden som Vandværket 
kommer rundt. 
     Hvis uheldet er ude, kan nøglen 
findes i carporten på Brom-
bærhaven 34 under sensoren til 
carportlyset. 
 
 
Lys over land 
Energi Horsens er netop nu på vej 
rundt for at udskifte pærer, der er 
gået i stykker.  
     På grund af en komponentfejl 
er mange pærer gået i stykker i den 
senere tid. 
     Ved samme lejlighed ser Energi 
Horsens på skæve lysstandere på 
Brombærhaven. Standerne på 
Hindbærhaven afventer den ende-
lige byggemodning, før de bliver 
genoprettet. 
     Energi Horsens kommer dog 
med en generel advarsel: Princi-
pielt skal genopretning betales af 
den, der forvolder skaden. Hvis det 
ikke er muligt at identificere den 
skyldige, kan regningen derfor 
havne hos grundejerforeningen.  
 
Vandpyt ved Juulsbjerg-
vej 

Kommunen har i flere omgange 
forsøgt at få bugt med den sø, der 
opstår ved udkørslen fra Sofien-
bjergvej på Juulsbjergvej.  
     Det seneste tiltag er et forsøg 
på ved dræning at undgå, at vand 
kommer fra vores område ud på 
Sofienbjergvej. 
     En del af problemet er imidler-
tid også, at jord og sand, der skyl-
les nedad Sofienbjergvej havner i 
vejbrønden og stopper denne. Det-
te er endnu en grund til at alle, bå-
de de enkelte grundejere og byg-
mestrene, gør en indsats for at hol-
de jord og sand på egen grund. 
 
Anvendelse af fælles-
arealerne 
Bestyrelsen fremlægger på næste 
generalforsamling en plan for de 
tre fællesarealer, herunder især en 
ide til legepladser. Der er nedsat et 
udvalg, som er ved at indhente pri-
ser på bl.a. legeredskaber. Hvis 
nogen har gode kontakter, eller har 
prøvet at lave legeplads før, må de 
meget gerne henvende sig til Leo 
eller Anja (se adresser nedenfor) 

 Små noter 


